
Protokół Nr I /2010
z I Sesji Rady Gminy Dygowo
odbytej dnia 02 grudnia 2010r.

            Przed rozpoczęciem sesji Przewodniczący Rady Gminy Kadencji 2006 – 2010  
Pan Janusz Fijałkowski pogratulował wszystkim Radnym, oraz Wójtowi za otrzymane

            od mieszkańców zaufanie, oraz życzył owocnej pracy na rzecz Gminy.

Otwarcia obrad I-szej  Sesji Rady Gminy Dygowo na podstawie art. 20 ust. 2 „c” ustawy
            z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym o godz. 1400 dokonał i poprowadził 

obrady do czasu wyboru Przewodniczącego, najstarszy wiekiem radny Pan Józef Rozwód.

            Na wstępie Przewodniczący obrad przywitał Radnych, Wójta, P. Marka Zawadzkiego, 
            jego najbliższych współpracowników, sołtysów i wszystkich obecnych na Sesji.        
          

Na 15-tu radnych na Sesji obecnych było 15-tu radnych i 22-ch zaproszonych gości (listy 
obecności stanowią załącznik do protokołu). Sesja jest prawomocna do podejmowania 
decyzji i uchwał.

             
            P. Przewodniczący – poinformował Radnych, że ze względów prawnych na dzisiejszej 

sesji Wójt nie może złożyć ślubowania, dlatego z porządku obrad zniknie pkt. 3 dot. 
złożenia ślubowania przez Wójta.

        
Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Ewa Mila – pogratulowała 
wszystkim Radnym, oraz wręczyła zaświadczenia o wyborze na Radnego Rady Gminy 
Dygowo.

            Ad. 2.  Złożenie ślubowania przez Radnych.
 
            Aby radni mogli spełnić powierzony przez wyborców obowiązek radnego, zgodnie z         

art. 23 „a” ustawy o samorządzie gminnym, składają ślubowanie.

 Najmłodszy radny P. Marek Szkudlarek odczytał rotę ślubowania
,, Wierny konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i
jej mieszkańców ”. 
oraz w kolejności alfabetycznej nazwiska wszystkich Radnych, którzy po wyczytaniu
wypowiadali słowo ,,ślubuję ” a 9 spośród nich dodało słowa ,, Tak mi dopomóż Bóg ” 
( P. Jaruzel Robert, Kaczor Krzysztof, Leszczyński Jerzy, Madej Ewa, Jolanta Pankiewicz, 
Helena Rudzis-Gruchała, Piotr Ryćko, Andrzej Supko, Artur Wasiewski ).

Ad.4. Ustalenie Porządek Obrad:

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Do proponowanego porządku obrad Radni nie wnieśli uwag i przyjęli go jednogłośnie,
który przedstawia się następująco:

1.  Otwarcie Sesji.
2.  Złożenie ślubowania przez Radnych.
4.  Ustalenie porządku obrad.
5.   Wybór Przewodniczącego Rady Gminy



6.   Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego  
      Seniora. 
7.   Wybór wiceprzewodniczących tych Komisji.
8.   Powołanie Komisji Stałych, oraz wybór Przewodniczących tych Komisji.
9.   Informacja Wójta o stanie budżetu, oraz innych ważnych sprawach dla Gminy.

            10. Interpelacje i zapytania radnych Rady Gminy.
            11. Wolne wnioski.
            12. Zakończenie obrad.

Ad. 5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy  

Dla przeprowadzenia wyboru na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy pełniący funkcję 
Przewodniczącego Pan Józef Rozwód zaproponował, by radni zgłaszali kandydatury.

Radny Artur Wasiewski – oznajmił, że wybór Przewodniczącego to bardzo ważna sprawa, 
jest to bardzo ważna osoba, która będzie on nas reprezentował na  zewnątrz, dlatego 
prosiłbym o dobry wybór zgodnie ze swoim sumieniem.

Radny Krzysztof  Kaczor – zgłosił kandydaturę P. Jerzego Leszczyńskiego.

Radny Mariusz Borkowski – zgłosił kandydaturę P. Piotra Ryćko.
 
Radna Ewa Madej – zgłosiła kandydaturę P. Artura Wasiewskiego.

Wszyscy zaproponowani kandydaci wyrazili zgodę. 

P. Przewodniczący zgłosił wniosek o zamknięcie listy zgłoszeń kandydatur na funkcję 
Przewodniczącego Rady Gminy. Wniosek Rada przyjęła – jednogłośnie. 

Dla wyboru Przewodniczącego wybrano jednogłośnie Komisję Skrutacyjną w składzie:
   

1. Robert Jaruzel - przewodniczący
2. Helena Rudzis-Gruchała - członek
3. Ewa Madej - członek  

Radny Jerzy Leszczyński – zaproponował aby każdy z kandydatów powiedział „coś o 
sobie”

P. Przewodniczący  – zaproponował aby takie wystąpienie nie trwało dłużej niż kilka 
minut, oraz jak kandydaci wyobrażają sobie pełnienie funkcji Przewodniczącego Rady 
Gminy. 

Radny Jerzy Leszczyński – mam 49 lat, zamieszkuję w Dygowie od prawie 8 lat, w 
poprzedniej kadencji pełniłem funkcje Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, od 1999 roku 
jestem sekretarzem w Starostwie Powiatowym. Praca Przewodniczącego to głównie 
sprawne kierowanie obradami Rady. Przewodniczący powinien zapewnić właściwy, 
merytoryczny klimat pracy, zapewnić realizację podstawowych zadań Rady Gminy, tj. 
podejmowanie uchwał. Cała działalność Rady powinna odbywać się w atmosferze dobrej 
współpracy z Wójtem Gminy, aby uzyskać jak największą korzyść dla mieszkańców Gminy.



            Radny Piotr Ryćko – mam 40 lat od urodzenia jestem mieszkańcem Dygowa, od 1989 
roku działam społecznie na terenie Gminy Dygowo, byłem Radnym Gminy kadencji 2002-
2006, przez ostatnie dwa lata pełniłem funkcję Radnego Powiatowego, jestem działaczem
Platformy Obywatelskiej, praca Przewodniczącego powinna wyglądać tak jak powiedział
mój przedmówca, z czym się oczywiście zgadzam.

 Radny Artrur Wasiewski– mam 43 lata od 8 lat jestem mieszkańcem Dygowa, od 25 lat 
 jestem żołnierzem zawodowym Marynarki Wojennej, za około 6 miesięcy będę na  
 emeryturze. Przewodniczący Rady powinien w sposób właściwy przygotować obrady Rady 
 Gminy i przeprowadzić je. Przewodniczący powinien ,,być dla ludzi”.

             P. Przewodniczący – każdy z nas startował do wyborów z różnych list wyborczych,
 z różnych Partii Politycznych, chciałbym abyśmy zapomnieli o swoich sympatiach
 politycznych, a całe swoje siły skupili na pracy w rozwiązywaniu problemów naszej
 Gminy.

             Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – poinformował o zasadach tajnego głosowania na
  Przewodniczącego Rady.

 Po akcie głosowania tajnego, ogłoszono wyniki wyborów.
             Protokół Komisji Skrutacyjnej przedstawił jej Przewodniczący Pan Robert Jaruzel.

 
Kandydaci otrzymali następującą ilość głosów.

 
1. Jerzy Leszczyński – 7 głosów
2. Piotr Ryćko – 6 głosów
3. Artur Wasieski – 2 głosy

 ( Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu)

 Ponieważ żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej większości bezwzględnej,
              niezbędna jest druga tura do której przeszło dwóch kandydatów z największą ilością

 głosów tj.: Pan Jerzy Leszczyński i Pan Piotr Ryćko.

  Po akcie głosowania tajnego ogłoszono wyniki wyborów.
 Protokół Komisji Skrutacyjnej przedstawił jej Przewodniczący Pan Robert Jaruzel.
 
Kandydaci w II turze otrzymali następującą ilość głosów.

1. Jerzy Leszczyński – 9 głosów
2. Piotr Ryćko – 6 głosów

    
 ( Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu)

 Na Przewodniczącego Rady Gminy Dygowo wybrano Pana Jerzego Leszczyńskiego.

 Przewodniczący obrad Pan Józef Rozwód pogratulował Panu Jerzemu Leszczyńskiemu 
wyboru i życzył owocnej pracy na rzecz Gminy.



Ad. 6. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego
Seniora.

Po przejęciu prowadzenia obrad Przewodniczący Rady Pan Jerzy Leszczyński podziękował 
za wybór, oraz oznajmił że dołoży wszelkich starań, aby praca Rady przebiegała w
atmosferze rzeczowej dyskusji i współpracy z Wójtem, oraz całą administracją gminy dla
dobra naszej gminy.

 
Przewodniczący Jerzy Leszczyński – podziękował za współpracę w latach 2006 - 2010 
byłemu Przewodniczącemu Rady Panu Januszowi Fijałkowskiemu, dzięki któremu moje
doświadczenie w radzie byłoby znacznie mniejsze.

Ad. 7. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy

Zgodnie z naszym statutem wybieramy dwóch Wiceprzewodniczących Rady
     
     P. Przewodniczący zaproponował trzy kandydatury:

Pan Piotr Ryćko, Pan Robert Jaruzel, Pani Jolanta Pankiewicz.

Wszyscy zaproponowani kandydaci wyrazili zgodę.

P. Przewodniczący – zgłosił wniosek o zamknięcie listy kandydatów, który został 
przyjęty – jednogłośnie. 

Dla przeprowadzenia wyborów w głosowaniu tajnym powołano Komisję Skrutacyjną 
w osobach:

1.  Helena Rudzis – Gruchała – przewodnicząca
2.  Ewa Madej – członek    

     3.  Artur Wasiewski – członek 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – poinformowała o zasadach tajnego głosowania 
na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.

Po akcie głosowania tajnego, ogłoszono wyniki wyborów.
Protokół Komisji Skrutacyjnej przedstawiła jej przewodnicząca Pani Helena              
Rudzis – Gruchała. 

Kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:

      1.  Piotr Ryćko – 8 głosów 
     2.  Robert Jaruzel – 9 głosów  

      3.  Jolanta Pankiewicz – 10 głosów

( Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Na Wiceprzewodniczących Rady Gminy zostali wybrani: Pani Jolanta Pankiewicz i
Pan Robert Jaruzel.



Ad. 8.  Powołanie Komisji Stałych, oraz wybór Przewodniczących tych Komisji.

Przewodniczący Rady – ustawa o samorządzie gminnym nie narzuca sposobu głosowania,
proponuje by były one jawne.
Musimy powołać 4 komisje: rewizyjną, finansów, społeczną, oraz rolnictwa i gospodarki
komunalnej.

Przewodniczący Rady – zaproponował następujące kandydatury na Przewodniczących   
poszczególnych komisji: 
Pani Ewa Madej – komisja rewizyjna, 
Pan Józef Rozwód – komisja rolnictwa i gospodarki komunalnej, 
Pan Piotr Ryćko – komisja społeczna  
Pan Piotr Krysztofiak - komisja finansów.

Radna Jolanta Pankiewicz – zaproponowała kandydaturę Pani Edyty Bernatowicz na 
Przewodniczącą Komisji Społecznej.

              Radny Józef Rozwód – zaproponował kandydaturę Pani Heleny Rudzis – Gruchała na
   Przewodniczącą Komisji Finansów.

  Radna Helena Rudzis – Gruchała – zaproponowała kandydaturę Pana Artura   
  Wasiewskiego na Przewodniczącego Komisji Społecznej.

  Wszyscy zaproponowani kandydaci wyrazili zgodę.

  Radny Józef Rozwód – zaproponował aby głosowanie było jawne.

  P. Przewodniczący – poinformował że głosowanie tajne musi być przy wyborze 
  Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego, przy wyborze Przewodniczących Komisji 
  Rada ustala jakie będzie głosowanie, tajne czy jawne.

  Rada zdecydowała że wybór Przewodniczących poszczególnych Komisji odbędzie się 
  przez głosowanie jawne.

  Wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

  Radni zgłosili jedną kandydaturę Pani Ewy Madej.

  W głosowaniu jawnym Rada wybrała Panią Ewę Madej na Przewodniczącą Komisji
   Rewizyjnej.

  14- ma głosami za, przy 1- nym głosie wstrzymującym się.

  Wybór Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej.

  Radni zgłosili jedną kandydaturę Pana Józefa Rozwód.

  W głosowaniu jawnym Rada wybrała Pana Józefa Rozwód na Przewodniczącego   
    Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej.

  15- ma głosami za.



  Wybór Przewodniczącego Komisji Finansów.

  Radni zgłosili dwie kandydatury: Pan Piotr Krysztofiak i Pani Helena Rudzis-Gruchała.

  W głosowaniu jawnym Rada wybrała Pana Piotra Krysztofiaka na Przewodniczącego 
   Komisji Finansów.

  8- ma głosami za, przy 7- ma głosami wstrzymującymi się.

  Wybór Przewodniczącego Komisji Społecznej.

  Radni zgłosili kandydatury Pan Piotr Ryćko, Pani Edyta Bernatowicz, Pan Artur    
    Wasiewski. 

  W głosowaniu jawnym Rada wybrała Pana Piotra Ryćko na Przewodniczącego   
    Komisji Społecznej.

 9- ma głosami za, przy 6- ma głosami wstrzymującymi się.

 Powołanie składu osobowego Komisji Rewizyjnej.

Do składu Komisji Rewizyjnej Rada zaproponowała, (a kandydaci wyrazili zgodę):
 

 15- ma głosami za, P. Andrzej Supko
15- ma głosami za, P. Mariusz Borowski

 Uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej – Rada Przyjęła
    jednogłośnie.

 Powołanie składów osobowych Komisji Stałych Rady Gminy Dygowo
 

  Komisja Finansów.

  Do składu Komisji Rada zaproponowała 4 kandydatury, (a kandydaci wyrazili zgodę) 
    w osobach:

         1) Helena Rudzis – Gruchała   
           2) Andrzej Supko

       3) Artur Wasiewski
       4) Edyta Bernatowicz

  Komisja Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej.

  Do składu Komisji Rada zaproponowała 3 kandydatury, (a kandydaci wyrazili zgodę)
  w osobach:

     1) Witold Minkiewicz
     2) Krzysztof Kaczor

3) Marek Szkudlarek 

  



    Komisja Społeczna.

  Do składu Komisji Rada zaproponowała 4 kandydatury, (a kandydaci wyrazili zgodę) 
  w osobach:

       1) Artur Wasiewski
         2) Jolanta Pankiewicz
       3) Robert Jaruzel
       4) Edyta Bernatowicz

  
Uchwałę w sprawie powołania składów osobowych Komisji Stałych Rady Gminy
Dygowo Rada przyjęła – większością głosów.

              Radna Helena Rudzis – Gruchała – zapytała dlaczego Radni nie otrzymali projektów 
    uchwał, oraz zakresu zadań poszczególnych Komisji, poprosiła aby na przyszłość to   

zostało zmienione.

P. Przewodniczący – poinformował że zawsze jest tak że Radni dostają projekty uchwał
    przed Sesją w określonym terminie. Jest to pierwsza Sesja więc jest szczególna, zbieramy

się na sali nie będąc jeszcze Radnymi, stajemy się nimi w momencie złożenia ślubowania.
    Informacje dotyczące zakresu prac poszczególnych Komisji znajduje się również na stronie
    internetowej Dygowa. Na pewno na przyszłość zostanie to uwzględnione.

Ad. 9. Informacja Wójta o stanie budżetu, oraz innych ważnych sprawach dla Gminy.

Informacje przedłożył Wójt, który na początku swojego wystąpienia pogratulował Panu
Przewodniczącemu, Wiceprzewodniczącym Rady oraz Przewodniczącym Komisji wyboru

    na te funkcje życząc owocnej pracy dla dobra gminy. Następnie przedstawił swoich
współpracowników oraz Sołtysów.
Inwestycje gminne Wójt podsumował w taki sposób, że Gmina Dygowo jest najbardziej
rozwojową Gminą w Powiecie Kołobrzeskim.

Jeśli chodzi o budżet to wygląda następująco:
 

    - dochody planowane – 16.009,805 zł  
    - dochody zrealizowane – 13.000, 525 zł –  co daje 84,48 %

 
              - wydatki planowane – 19.000,668 zł 

    - wydatki zrealizowane – 13.000,727 zł –  co daje 69,79 %
    

  - wydatki inwestycyjne planowane – 5.000,157 zł  
    - wydatki inwestycyjne zrealizowane – 2.000,158 zł –  co daje 41,84 %

 
  Saldo kredytów do spłacenia na koniec listopada - 3.915.000 zł
  Zadłużenie gminy będzie wynosiło ok. 40 % , skala bezpieczna to 60 %.

  Dodatkowo Wójt omówił stan inwestycji, w 2010 roku nie wszystkie inwestycje są jeszcze
  zakończone.
  Inwestycje planowane w najbliższym czasie z dofinansowaniem to:
  - przebudowa drogi w Stramniczce, 
  - przebudowa świetlicy wiejskiej w Czerninie,
  - budowa boisk w Pustarach, Dębogard, Gąskowo, Włościbórz,



  - budowa boiska i placu zabaw w Kłopotowie,
  - budowa boiska w Piotrowicach, oraz miejsc postojowych dla rowerzystów w Bardach,
  - remont świetlicy OSP wraz z wyposażeniem w Dygowie,
  - budowa boiska i placu zabaw w Skoczewie,
  - budowa placu zabaw w Miechęcinie, 
  - remont Domu Kultury w Dygowie.

Radny Artur Wasiewski – zaproponował aby Radni dostali taką informację pisemnie i 
     mogli się z nią zapoznać, oraz materiały o funkcjonowaniu Komisji Stałych.

P. Przewodniczący – te informacje na pewno zostaną Państwu przekazane.

Radna Ewa Madej – czy będzie planowane jakieś szkolenie dla nowych radnych, oraz
dotyczących składanych oświadczeń majątkowych, do kiedy musimy je złożyć?

P. Przewodniczący – mamy na to 30 dni od daty złożenia ślubowania zasady te uległy
małym zmianom, nie złożenie w terminie tego oświadczenie grozi utratą mandatu
radnego. Szkolenie w tej sprawie na pewno będzie, postaramy się z Wójtem aby do niego
doszło. 

Ad.10. Interpelacje i zapytania Radnych.

Radna Helena Rudzis – Gruchała – materiały które otrzymaliśmy są nie aktualne dot. to
Statutu i Regulaminu Pracy Rady.

P. Przewodniczący – są to materiały które zostały opublikowane w 2003 roku i
rzeczywiście były drobne zmiany od tego czasu, na pewno dostaniemy te zmiany.

P. Sekretarz – na poniedziałek zostaną Państwu dostarczone te zmiany.

P. Przewodniczący – może w tej kadencji będziemy chcieli dokonać zmian w naszym
statucie.

Ad. 11. Wolne wnioski.

Wójt – zaproponował aby P. Sekretarz, wyjaśniła podstawowe kwestie dotyczące
wypełniania oświadczeń majątkowych.

P. Sekretarz – omówiła szczegółowo druki oświadczeń majątkowych, jak wypełniać, 
oraz przedstawiła najczęściej występujące błędy w oświadczeniach.

Ad.12. Zakończenie obrad.

P. Przewodniczący – podziękował wszystkim Radnym, Wójtowi oraz pracownikom
urzędu i Sołtysom.
 

   Na tym porządek obrad I  Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1650 zamkną jej obrady.

  
Protokołował:


